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Zápis z porady Ministerstva vnitra 
s řediteli krajských úřadů a Magistrátu hlavního města Prahy 

 

ze dne 20. května 2020, 
Ministerstvo vnitra ČR, Praha 

Centrotex, od 10:00 hodin  
 

Poradu Ministerstva vnitra s řediteli krajských úřadů zahájila ředitelka odboru veřejné správy, 
dozoru a kontroly, Ing. Marie Kostruhová, která v úvodu přivítala všechny přítomné a seznámila je 
s programem porady. Představila jednotlivá témata a vystupující zástupce Ministerstva vnitra, 
Ministerstva pro místní rozvoj a Institutu pro veřejnou správu. 
 

Vyhodnocení situace v období nouzového stavu z pohledu legislativy, 
aktuality z legislativy 

JUDr. Vít Šťastný, ředitel odboru legislativy a koordinace předpisů Ministerstva vnitra, seznámil 
přítomné s vyhodnocením situace v období nouzového stavu z pohledu legislativy a dalšími 
aktualitami z legislativní oblasti. Hlavním tématem bylo vyhlášení nouzového stavu z důvodu 
pandemie onemocnění COVID-19 způsobeného novým koronavirem SARS-CoV-2, s čímž byla spojena 
řada právních a legislativních souvislostí. 

Po dobu nouzového stavu vydávala vláda krizová opatření na základě krizového zákona. Tato 
opatření, publikovaná ve Sbírce zákonů, v souladu s ústavním zákonem o bezpečnosti České republiky 
omezovala práva a ukládala povinnosti fyzickým i právnickým osobám za účelem zamezení šíření 
koronaviru. Těchto opatření přijala vláda postupně několik desítek. Vedle toho byl vyhlášen 
předsedou Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky stav legislativní nouze, v rámci kterého 
byly přijímány zákony reagující na danou situaci způsobenou pandemií. Další opatření byla 
stanovována na základě zákona o ochraně veřejného zdraví Ministerstvem zdravotnictví. 

Pokud jde o přijaté zákony, z hlediska Ministerstva vnitra byly podstatné zejména dva zákony. 
První z nich umožňuje dodatečné konání doplňovacích senátních voleb na Teplicku, které se měly 
původně konat 27. a 28. března 2020 (hlasování v původním termínu bylo s ohledem na omezení 
svobody pohybu odloženo krizovým opatřením vlády). Prezident republiky podle § 2 zákona 
č. 187/2020 Sb., o prodloužení lhůt pro konání doplňovacích voleb do Senátu, stanovil dny konání 
doplňovacích voleb do Senátu Parlamentu České republiky ve volebním obvodu č. 32 na pátek 5. 
června 2020 a sobotu 6. června 2020 (případné druhé kolo voleb by proběhlo o týden později). 

Druhý zákon, který připravilo Ministerstvo vnitra a který byl ve stavu legislativní nouze přijat, je 
zákon č. 243/2020 Sb. o pravomoci Policie České republiky a obecní policie postihovat porušení 
krizových opatření a mimořádných opatření nařízených v souvislosti s prokázáním výskytu koronaviru 
SARS CoV-2 na území České republiky, který umožňuje Policii ČR a obecní policii ukládat na místě 
„blokové“ pokuty za porušení krizových opatření vlády a mimořádných opatření Ministerstva 
zdravotnictví. Zákon nabyl účinnosti dne 13. května 2020. 
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Dalším projednávaným tématem byla problematika zasedání zastupitelstev územních 
samosprávných celků v době nouzového stavu. Vláda dne 23. března 2020 rozhodla, že zasedáni 
zastupitelstev bude probíhat formou videokonferencí či pomocí jiných prostředků komunikace na 
dálku. Zároveň omezila projednávání záležitostí na ty, které souvisí s nouzovým stavem a další 
neodkladné záležitosti. Po zlepšení epidemiologické situace bylo dne 6. dubna 2020 toto opatření 
nahrazeno novým, které neobsahovalo omezení z hlediska věcného. S ukončením nouzového stavu 
všechna krizová opatření vlády pozbyla platnosti. 

Diskutována byla také problematika omezení činnosti správních orgánů na nejnutnější záležitosti, 
s čímž souviselo omezení úředních hodin.  

Ministerstvo vnitra rovněž vydalo metodické doporučení, které se věnuje využití institutu 
prominutí zmeškání úkonu podle § 41 správního řádu, pokud občan nemohl učinit procesní úkon 
v důsledku epidemiologické situace. Tato metodika je vyvěšena na webových stránkách Ministerstva 
vnitra. Specifický případ, který byl řešen, je 18měsíční lhůta pro prokázání zvláštní odborné 
způsobilosti dle zákona č. 312/2002 Sb., o úřednících územních samosprávných celků a o změně 
některých zákonů. V době, kdy zkoušky neprobíhají, neběží ani tato lhůta a po skončení nouzového 
stavu je možné, aby úředník vykonal tuto zkoušku, aniž by byl penalizován po uplynutí 18 měsíců od 
nástupu převedením na jinou práci. 

V reakci na průběh nouzového stavu vláda přijala dne 7. května 2020 usnesení č. 515, kterým 
uložila ministrovi vnitra ve spolupráci s dalšími členy vlády při zapojení zástupců Poslanecké 
sněmovny Parlamentu České republiky a Senátu Parlamentu České republiky, aby do konce září byla 
předložena novela krizové legislativy, reagující na poznatky získané v době současné krize. Primárně 
by se jednalo o novelu ústavního zákona č. 110/1998 Sb. o bezpečnosti České republiky, případně 
navazujícího krizového zákona a dalších zákonů, které s problematikou souvisí. 

Následně byly sděleny posuny standardních legislativních úkolů a závěry, které byly přijaty ve 
vztahu k zákonům v gesci Ministerstva vnitra. 

Návrh zákona o zrušení obsoletních právních předpisů byl schválen bez připomínek ústavně 
právním výborem Poslanecké sněmovny.  

V souvislosti se zákonem o územně správním členění státu proběhlo mezirezortní připomínkové 
řízení k prováděcím vyhláškám, které stanovují vymezení správních obvodů obcí s rozšířenou 
působností. Tyto vyhlášky v souladu s usneseními Poslanecké sněmovny i Senátu řeší specifickou 
situace na Turnovsku, kdy je zachováno rozdělení obce s rozšířenou působností Turnov mezi tři 
okresy, jako je tomu doposud.  

Výborem pro veřejnou správu byl projednán návrh zákona o Sbírce právních předpisů územních 
samosprávných celků a související změnový zákon, byly přijaty pozměňovací návrhy legislativně 
technické povahy. Účinnost se posunula na měsíc leden roku 2022. Další zákon projednaný výborem 
pro veřejnou správu je novela zákona č. 301/2000 Sb., o matrikách, jménu a příjmení, kde byl přijat 
pozměňovací návrh umožňující používání nepřechýleného příjmení žen bez dalších podmínek. Přijat 
byl také pozměňovací návrh povolující svatby v obcích, které nemají matriční úřad a to bez účasti 
matrikáře v případě, že oddávající bude mít úspěšně složenou matriční zkoušku. Další přijatý 
pozměňovací návrh umožňuje rychlejší předávání matričních knih úmrtí k archivaci. 

K zákonu o občanských průkazech a změnovému zákonu proběhlo připomínkové řízení. 
Připomínky se nyní vyhodnocují, aktuální termín předložení je stanoven na konec června roku 2020. 

Zmíněno bylo též volební zákonodárství. V Poslanecké sněmovně je projednávána novela Ústavy a 
volebních zákonů, ve které Ministerstvo vnitra mimo jiné navrhuje zavedení stálých volebních 
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obvodů pro volby do Senátu. Po projednání v ústavní komisi a ústavně právním výboru Ministerstvo 
vnitra souhlasí s řešením, že senátní volební obvody nebudou vymezeny speciálním ústavním 
zákonem, jak bylo původně navrženo, ale jako dosud volebním zákonem, nicméně na ústavní úrovni 
bude upraveno pravidlo, že změny ve vymezení obvodů bude možno provádět (za účelem zachování 
rovnosti volebního práva) tak, aby od poslední změny uplynulo minimálně 12 let. 

Volby do zastupitelstev 13 krajů a do Senátu se uskuteční ve dnech 2. a 3. října 2020. Druhé kolo 
voleb do Senátu proběhne 9. a 10. října 2020.  

Na závěr byla sdělena informace k návrhu zákona o správě voleb, který měl být projednán 
v polovině března Legislativní radou vlády, které se neuskutečnilo z epidemiologických důvodů. Návrh 
by měl být projednán vládou v nejbližší době. 

 
Vyhodnocení situace v období nouzového stavu v souvislosti s mimořádnými 
opatřeními přijatými Vládou České republiky 

Pan Mgr. et Mgr. Tomáš Johanovský, referent bezpečnosti státu z odboru bezpečnostní politiky, 
omluvil pana Mgr. Radka Šubrta, ředitele odboru bezpečnostní politiky a poskytl informace 
k vyhodnocení situace v období nouzového stavu v souvislosti s mimořádnými opatřeními přijatými 
Vládou České republiky.  

Přítomným sdělil, že dne 12. března 2020, kdy byl vyhlášen nouzový stav, byl tři dny poté zásadně 
upraven statut Ústředního krizového štábu. Ústřední krizový štáb se doposud sešel čtyřikrát pod 
vedením Ministerstva zdravotnictví a poté sedmkrát pod vedením Ministerstva vnitra. Účastníky dále 
informoval o pravidelných setkáních Ústředního krizového štábu a o počtu zástupců opozice, kterých 
je v současné době pět. Graf systému Ústředního krizového štábu je součástí přílohy č. 1. 

Dalšími oblastmi, kterými se pan Mgr. et Mgr. Tomáš Johanovský zabýval, byla práce s podněty 
krajů, metodická činnost odboru bezpečnostní politiky a shromažďovací právo. V podrobnostech 
odkazujeme na prezentaci v příloze č. 1. 

Ohledně podnětů byl rozeslán všem krajům dne 18. května 2020 dotazník, kde požádal Mgr. et 
Mgr. Tomáš Johanovský o sdělení podnětů a informací v dotazníku do konce května roku 2020. 
Odkázal také na e-mail obp@mvcr.cz, kam je možno směřovat případné dotazy. 

 
Dotazy a komentáře 

Ing. Jaroslav Folprecht (Pardubický kraj) upozornil na nejasnosti spojené s počáteční fází 
distribuce osobních ochranných prostředků (OOP), které se týkaly přesných termínů jejich dodání a 
specifikací úrovně ochrany pro  jednotlivé profese. Ocenil konání videokonferencí členů vlády se 
zástupci krajů. Upozornil také na rozdílný přístup Ministerstva zdravotnictví a Ministerstva práce 
a sociálních věcí v otázce pracovní povinnosti pro studenty vysokých škol a na nedostatečné 
zohlednění místních podmínek u povinnosti krajů zajistit péči o nakažené osoby bez domova.  

JUDr. Milan Kučera (Jihočeský kraj) ocenil společné úsilí, které vedlo ke zvládnutí současné fáze 
epidemie v ČR. Upozornil na rozdíly v zásobování OOP mezi fakultními a krajskými nemocnicemi. 
Navrhl, že by Ministerstvo zdravotnictví mělo nastavit závazné standardy užívání OOP, aby se 
zamezilo možnému plýtvání OOP a nejasnostem s požadavky na počty OOP. Upozornil také na změny 
kategorií osob, které měly být zásobovány kraji v průběhu trvání nouzového stavu.  

 Ing. Marie Kostruhová konstatovala, že stanovení standardů je vhodná připomínka 
pro Ministerstvo zdravotnictví. 

mailto:obp@mvcr.cz
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Mgr. et Mgr. Tomáš Johanovský sdělil, že standardy ze strany Ministerstva zdravotnictví by měly 
zajisté smysl. 

Ing. Marie Kostruhová požádala, zda by na příští poradě ředitelů krajských úřadů mohl zástupce 
odboru bezpečnostní politiky sdělit, co bude zařazeno do novely krizového zákona, která má být 
předložena do konce září Vládě ČR. 

 

Aktuální informace IVS 
JUDr. Anna Doležalová, ředitelka Institutu pro veřejnou správu, požádala ředitele krajů o podporu 

v oblasti zapojení úředníků do náhradních termínů a informovala o aktuální přípravě plánu 
distančního vzdělávání, který bude připraven do budoucna nejen jako doplněk ke standardním 
modelům vzdělávání, ale také v případě další nastalé krizové situace. 

JUDr. Anna Doležalová předala slovo Ing. Zdeňce Šilhové, vedoucí oddělení vzdělávání Institutu 
pro veřejnou správu, která informovala o zahájení opakovaných zkoušek, ode dne 11. května 2020 
v Praze. Od 1. června 2020 začnou probíhat odložené zkoušky a přípravy ve vzdělávacím středisku 
Benešov.  

Z důvodu omezených kapacit bude v Benešově příprava na obecnou část úřednické zkoušky 
realizována ve dvojí formě, a to ve formě kombinované a prezenční, kde se kombinované formy 
zúčastní jedna třetina úředníků. 

Ing. Zdeňka Šilhová následně hovořila také o snaze zajistit prezenční vzdělávání v Praze. Požádala 
zúčastněné ředitele o zvážení důvodů omluv úředníků, a to z důvodu vysokých počtů omluv. 

 

Hodnotící zpráva k výsledkům kontrol výkonu přenesené a samostatné 
působnosti územně samosprávných celků za období 2017 až 2019 

Ing. Bc. Tomáš Pösl, vedoucí oddělení kontroly, odboru veřejné správy, dozoru a kontroly 
Ministerstva vnitra, představil výsledky kontrol přenesené a samostatné působnosti. Sdělil, že na 
přelomu dubna a května proběhlo meziresortní připomínkové řízení a v současné době je hodnotící 
zpráva předkládána vládě.  

Ing. Bc. Tomáš Pösl informoval o cíli, obsahu, struktuře a novinkách Hodnotící zprávy. Dále 
podrobně informoval o zjištěných nedostatcích na jednotlivých úsecích výkonu přenesené působnosti 
u krajů a obcí. V případě krajských úřadů došlo oproti předcházejícímu období k nárůstu. Nedostatky 
jsou zaznamenány v příloze č. 5 zprávy. 

Informoval také o výsledcích kontrol provedených u obcí, kde upozornil zejména na skutečnost, že 
vykazovaný počet pochybení při kontrolách, které provádějí krajské úřady, je velmi nízký a 
neodpovídá následnému textovému hodnocení ze strany krajských úřadů.  

Rovněž informoval o navržených opatřeních pro jednotlivé subjekty vzešlých z Hodnotící zprávy. 
Ing. Pösl představil projekt standardy kontrol výkonu přenesené působnosti obcí. Upozornil, že 

další setkání k problematice kontrolní činnosti proběhne dne 17. září 2020 na půdě MV, kde budou 
mimo jiné diskutovány i tyto standardy a výsledky Hodnotící zprávy. V podrobnostech odkazujeme na 
prezentaci v příloze č. 2. 
 
Dotazy a komentáře 

Ing. Mgr. David Sláma podotkl, že kontrolní závěry by měly být jedním z důležitých argumentů pro 
případné koncepční změny ve veřejné správě. 
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Ing. Marie Kostruhová poznamenala, že hodnotící zpráva je jediný materiál, ze kterého se 
následně čerpají informace pro další legislativní vývoj a poskytování metodické pomoci. Apelovala 
proto, aby se všechny případné nedostatky zjištěné v dalším období u obcí zaznamenávaly do 
kontrolního protokolu.  

Ředitelé krajských úřadů vyslovily zájem o spolupráci na projektu standardů kontrol obcí. 
Mgr. René Havlík (Liberecký kraj) upozornil na přístup krajských úřadů ke kontrolám obcí jako 

určité formě metodické konzultace, kdy řada nedostatků je vyřešena na místě a neobjeví se následně 
v protokolech.  

Ing. Mgr. David Sláma poznamenal, že pokud kraje disponují statistikami odvolacích řízení, 
považuje za vhodné je zaslat Ministerstvu vnitra. 

 
Digitální Česko 

Ing. Roman Vrba, ředitel odboru eGovernmentu Ministerstva vnitra, informoval přítomné 
o aktualitách digitalizace. Na podrobnosti odkazujeme v prezentaci (viz příloha zápisu č. 3).  

Pan ředitel Vrba podal informace mimo jiné také ke změnám Czech POINTu, kdy vznikne Czech 
POINT 2.0 a rozšíří se počet poboček a zaměstnanců, kteří Czech POINT budou obsluhovat. Dojde 
i ke změně rozdělené na tři etapy. První etapa spočívá v technologické změně, druhá a třetí etapa 
bude vyplývat ze zákona o právu na digitální službu. Rozšíří se i kontaktní místa. Kromě bank a 
pojišťoven, která se chystají poskytovat služby Czech POINTu, probíhá nyní jednání ve věci 
poskytování služeb se společností O2. 

Ing. Roman Vrba zmínil dva zásadní dokumenty, a to sdílený datový fond, který představuje 
dokument o sdílení dat a bude se týkat krajských úřadů i měst. Druhým dokumentem je úplné 
elektronické podání, který představuje, jak by mělo fungovat úplné elektronické vyřízení včetně toho, 
co se děje uvnitř úřadu. K těmto dokumentům budou připravovány speciální workshopy. 

 

Aktuální vývoj v oblasti rekodifikace veřejného stavebního práva 
Ing. Ivana Jakoubková, ředitelka odboru územně a stavebně správního Ministerstva pro místní 

rozvoj, podala přítomným aktuální informace z problematiky rekodifikace veřejného stavebního 
práva. Paní ředitelka připomněla schválení věcného záměru z června roku 2020, na základě kterého 
se začalo připravovat paragrafové znění zákona. Na konci roku 2019 proběhlo meziresortní 
připomínkové řízení. Celkem bylo obdrženo přibližně 7 000 připomínek. Dne 3. dubna 2020 bylo 
rozesláno poslední vytvořené znění stavebního zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a 
stavebním řádu. V rámci vzniklé epidemiologické situace nebylo možné zaslat důvodovou zprávu a 
hodnocení dopadů regulace (RIA by měla být odeslána do pátku 22. května 2020). Po dalším 
připomínkovém řízení došlo ke změně podoby zákona, který byl zaslán 3. dubna 2020. V nynější době 
probíhají poslední úpravy zákona včetně změnových zákonů a dokončují se jednotlivá jednání. Dne 
27. května 2020 bude zákon předložen Úřadu vlády, v létě by měla proběhnout Legislativní rada 
vlády, v září by mohl být zákon předložen Poslanecké sněmovně do prvního čtení. 

Ing. Ivana Jakoubková upozornila na zásadní změny, ke kterým došlo v lednu letošního roku 
a které byly také sděleny na předešlé poradě ředitelů krajských úřadů dne 5. února 2020. Změna se 
týká úrovně Nejvyššího stavebního úřadu a Krajského stavebního úřadu, které budou spadat pod 
státní správu. Dále bylo rozhodnuto, že ochrana veřejného zájmu bude řešena tak, že dotčené orgány 
budou integrované na úroveň krajů. Ti co integrováni nebudou, budou vydávat vyjádření. Co se týče 
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oblasti památkově chráněných objektů, došlo k dohodám Ministerstva pro místní rozvoj 
s Ministerstvem kultury, kde v této oblasti nebude docházet k integraci. V případě, kde jsou ochranná 
pásma, k integraci docházet bude. Co se týče Hasičského záchranného sboru a Ministerstva obrany, 
zde k integraci nedošlo z důvodu strategických staveb a ochrany zájmů státu.  

Ing. Ivana Jakoubková sdělila, že dotčené orgány budou v rámci specializovaného úřadu vydávat 
koordinované vyjádření, jak pro krajský sektor, tak pro obecní stavební úřady. Uvedla, že nedojde 
ke zbytečnému prodlužování, a toto byla nejvhodnější varianta, která byla zvolena pro to, aby se 
dosáhlo toho, co věcný záměr požadoval, tzn. zrychlení stavebního řízení a  umožnění občanovi, aby 
komunikoval s jedním úřadem. 

Závěrem ředitelka Jakoubková shrnula, že došlo ke vzniku třístupňového systému stavební správy, 
a to obce, které vykonávají agendu stavebního řádu a územního plánování v přenesené působnosti, 
krajské úřady, které vykonávají územní plánování v přenesené působnosti, krajské úřady, které 
vykonávají agendu stavebního řádu včetně agendy integrovaných dotčených orgánů a nakonec 
specializovaný stavební úřad a nejvyšší stavební úřad. Účelem bylo vytvořit dvoustupňové řízení, 
přičemž prvoinstančními zůstanou obecní stavební úřady a krajské stavební úřady, to znamená, že 
pro obec bude odvolacím orgánem krajský stavební úřad a pro kraj nejvyšší stavební úřad, který 
nebude podléhat žádnému ministerstvu. 

 
Dotazy a komentáře 

Ing. Mgr. David Sláma vyjádřil nesouhlas, který se týká vzniku specializovaného stavebního úřadu 
jako podřízeného nejvyššímu stavebnímu úřadu. Předmětné kompetence by měly být vykonávány 
přímo v rámci nejvyššího stavebního úřadu, čímž by došlo k úspoře prostředků. Ministerstvo vnitra 
dále odmítá návrh fikce souhlasu, mělo by tedy být explicitní vyjádření dotčeného orgánu, zejména 
se týká hasičů. Problematický se jeví také nápor agendy na krajské stavební úřady v důsledku 
nastavené kategorizace staveb. Upozornil na přetrvávající pochyby o proveditelnosti celého 
stavebního zákona zejména v institucionální rovině vzhledem k personální a finanční náročnosti 
(přesun dotčených orgánů z ORP na krajské stavební úřady). 

Ing. Ivana Jakoubková odpověděla, že pro zachování územních znalostí se počítá s vytvořením 
územních pracovišť. 

Mgr. Ing. Zdeněk Kadlec, dr. h. c. (kraj Vysočina) vyjádřil nesouhlas v několika oblastech. Uvedl, že 
proběhlo připomínkové řízení k věcnému záměru, kde připomínky byly zamítány, nebyly 
vypořádávány a zejména se to týkalo připomínek k dopadové studii RIA. Dále sdělil, že připomínkové 
řízení k věcnému záměru proběhlo nestandardními kroky, zejména byly stanovené těžko splnitelné 
termíny a celé připomínkové řízení, proběhlo pouze formálně. Uvedl také, že došlo k porušení 
legislativních pravidel Vlády České republiky, kdy se Legislativní rada vlády nevyjádřila k věcnému 
záměru. Dále aktuální podoba toho, co je předkládáno, je naprosto odlišná od Vládou schváleného 
věcného záměru zákona, a to v zásadních věcech. Z vyjádření Mgr. Ing. Zdeňka Kadlece, dr. h. c., 
nelze vnímat věcný záměr za schválený, jelikož proběhlo mnoho změn, včetně zcela jiné organizace 
veřejné správy. 

Co se týká věcných problémů, velký problém vnímá ve vytváření nesourodého modelu rozvíjení 
systému veřejné správy, kdy jde částečně o model spojený a částečně o model oddělený, kdy se 
oddělují územně samosprávné celky od státní správy vykonávané v území. Domnívá se, že následkem 
budou potíže v podobě problému s podjatostí, jelikož v případě, že dojde ke stavebnímu řízení na 
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úrovni obecního stavebního úřadu, vyjádření z pohledu ochrany veřejného zájmu může vydávat 
krajský stavební úřad, který následně bude odvolacím úřadem.  

Dále bylo zmíněno, že ochrana veřejného zájmu je v ústavním pořádku zakotvena jako závazná, 
jestliže přijme zákonodárce předlohu stavebního zákona, stane se jako nezávazná, z čehož bude 
následně vyplývat riziko ústavních stížností. Vyjádřil se i k nesourodosti s územním řízením, které 
vnímá jako další problém a záměru zjednodušení a snížení počtu úkonů, který tímto návrhem spíše 
naroste. 

Ing. Marie Kostruhová shrnula základní nesouhlasy ze strany MV, které budou předmětem 
jednání MV s MMR. 

Ing. Ivana Jakoubková se vyjádřila k připomínkové lhůtě a sdělila, že se vše odesílalo v termínech, 
které byly dány. Ve věci prodlužování doby vyřízení by mělo dojít k úsporám času, dle toho, jak je 
zákon sestaven. Vyjádřila se i k nastavení opatření proti nečinnosti, kdy v případě, že orgán nekoná ve 
lhůtě stanovené zákonem, převezme agendu krajský stavební úřad. K úspoře času by mělo s ohledem 
na možnosti zkráceného řízení.  
 

Aktuální informace OSR 
Ing. Mgr. David Sláma informoval přítomné o aktuálních informacích odboru strategického 

rozvoje a koordinace veřejné správy. První bod, který zmínil, je příprava státního rozpočtu na rok 
2021 a příspěvek na výkon státní právy pro krajské úřady. Oproti roku 2020 by mělo dojít k navýšení 
příspěvku na výkon státní správy. Příspěvek by tak měl navyšovat míru krytí nákladů krajů na výkon 
přenesené působnosti. Ing. Mgr. David Sláma zmínil také legislativní novinky Ministerstva 
zemědělství z oblasti kůrovcové kalamity a myslivosti. Požádal ředitele krajských úřadů o součinnost v 
souvislosti s poskytnutím aktuálních stavů zaměstnanců a sdělení úvazků v přenesené a samostatné 
působnosti pro účely stanovení příspěvku na výkon státní správy v roce 2021. 

Přítomným sdělil, že MPSV má v současné době vypsanou výzvu na měkké aktivity v oblasti 
veřejné správy, která končí 16. června 2020. Alokace je 285 milionů korun plus 15 milionů pro Prahu. 

Zmínil přípravu analýzy problematiky stárnutí úředníků. Požádal ředitele, pokud mají v této oblasti 
nějaké poznatky z vlastních úřadů, aby je Ministerstvu vnitra, odboru strategického rozvoje 
a koordinace veřejné správy zaslali. 
 

Závěr  
     Ing. Marie Kostruhová přítomné informovala o připravovaném semináři k informačnímu zákonu, 
který se bude konat 17. června 2020 a o setkání s garanty správních činností, které se bude konat dne 
26. června 2020. 

Přítomné informovala o termínu příští porady, jež se bude konat dne 2. září 2020 a poděkovala 
všem vystupujícím, hostům a účastníkům porady za účast. Zároveň vyzvala přítomné účastníky 
porady k zaslání případných témat na další poradu.  
 
Dohodnuté závěry z porady: 
Na příští poradu budou pozvání zástupci odboru bezpečnostní politiky. 
 
Termín konání příští porady: 2. září 2020 v usedlosti Spiritka, Praha. 
Případné náměty na poradu zasílat na e-mail: odbordk@mvcr.cz 
 

mailto:odbordk@mvcr.cz
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Schválil: JUDr. PhDr. Petr Mlsna, Ph.D., náměstek ministra vnitra pro řízení sekce legislativy, 

státní správy a územní samosprávy.  
 
Praha 26. května 2020 
 
Zpracoval: odbor veřejné správy, dozoru a kontroly Ministerstva vnitra 
 
 
Seznam příloh 
 
1.      Prezentace - Mgr. et Mgr. Tomáš Johanovský – Vyhodnocení situace v období nouzového stavu  
         v souvislosti s mimořádnými opatřeními přijatými Vládou České republiky 
2.      Prezentace - Ing. Bc. Tomáš Pösl – Hodnotící zpráva k výsledkům kontrol ÚSC za léta 2017 - 2019 
3.      Prezentace – Ing. Roman Vrba -  Digitální Česko 
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